
 

 
Terezie Machačová - Auberge Jewellers, Malta 
 
Chtěla bych se podělit o své zkušenosti na stáži na Maltě. Studuji obor zlatník a 
klenotník druhým rokem a v dubnu tohoto roku jsem v rámci Erasmu odjela na měsíc 
pracovat do zlatnictví ve Valletě. 

 
Během svého měsíčního pobytu jsem měla možnost pracovat 
v obchodě a dílně Auberge Jewellers. Tato zkušenost mi 
přinesla nejen nové dovednosti a znalosti v mém oboru, jako je 
například nové typy pájení a obecně jiné způsoby pracování s 
materiálem, ale také jsem se naučila výrobky prodávat a 
komunikovat se zákazníky. 
 
Jednou z hlavních činností, kterou jsem se na stáži naučila, 
bylo vyrábění tradičního maltského filigránu. Filigrán je 
umělecká technika zpracování stříbra, nebo jiného kovu. Na 
Maltě při výrobě filigránu používají celosvětově používanou 
stříbrnou slitinu 925/1000 k výrobě konstrukce a drát z ryzího 
stříbra, jež se díky své měkkosti používá k vyplnění již 
zmíněné konstrukce. Maltský filigrán je na Maltě velmi 

oblíbenou technikou a jinde ve světě se nevyskytuje. 
 
Během mého pobytu jsem měla možnost pracovat s mistrem tohoto 
řemesla a konkrétně i této techniky a postupně jsem se naučila tuto 
složitou techniku ovládat a samostatně i filigránový šperk vyrobit. Ovšem 
bylo i velmi fascinující a naučné sledovat mistra při práci, jak postupně z 
pár drátků stříbra vzniká překrásný a detailní šperk. 
 
Dalším důležitým prvkem mé stáže bylo zlepšování jazykových 
schopností, zejména angličtiny. Malta má dva úřední jazyky; maltštinu a 
angličtinu - takže když člověk umí alespoň trochu anglicky, všude na 
Maltě se nějak domluví.  Co se ale práce týče, komunikace s kolegy (-
studenty taktéž účastnící se Erasmu z jiných zemí), s nadřízenými a 
zákazníky byla klíčovou součástí mého pracovního dne a postupně jsem 
velmi zlepšila svou schopnost dorozumívat se v cizím jazyce. Tato 
zkušenost mi otevřela nové možnosti a přinesla mi sebejistotu v 
komunikaci. 
 
Během stáže jsem se také naučila být více samostatná a sebejistá v cizí zemi. Z 
počátku jsem byla dost nervózní a místy i ztracená, ale ochota agentury, jež stáž 
zajišťovala, ochota nadřízených ve zlatnictví a rodiny, u které jsem byla ubytována, 
mě velmi uklidnila a pomohla mi se v prostředí rychle zorientovat. Časem jsem se 
naprosto bez problému dokázala orientovat ve městech, v dopravě a nakonec i v 
tamní kultuře, která mi začala být velmi sympatická. 
 
Celkově lze říci, že stáž ve zlatnictví Auberge Jewellers byla pro mě velkým 
obohacením. Získala jsem nové dovednosti, poznala nové lidi a kulturu, získala 
cenné zkušenosti, které mi pomohou v budoucím profesním životě. Jsem vděčná za 
tuto příležitost a ráda bych se v budoucnu zase Erasmu zúčastnila. 


